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SZENT PÉTER ÉS SZENT PÁL   
APOSTOLOK ÜNNEPE                              A év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: ApCsel 12,1-11 – 2Tim 4,6-8.17-18 – Mt 16,13-19 

Az Egyház sziklaalapja  
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL  
 

  

Szentmise bevezetése 

 

Kedves Testvérek! 
Sajátos kísérletnek tűnik ma már minden egyes vasárnap az ünneplés! Európában élünk, ahol 
az isteni üzenetnek mintha nem lenne helye, vagy elerőtlenedett volna!  
 

Ma Szent Péter és Szent Pál apostolokat ünnepeljük! 

Ők az Egyház oszlopai! 

 Ők azok, akikre épül az Egyház! 

 

Isten szeretete teremtette a világot! 
Isten szeretete hívott életre bennünket! 
Isten szeretete hordoz minket! 

Ma, Szent Péter és Szent Pál apostolok ünnepén  
legalább mi próbáljunk rezonálni erre az igazságra: 

 

Isten életünket hordozó szeretetére! 

 

Kevesen vagyunk, egyre kevesebben vagyunk egész Európában, ezért sokkal, de sokkal 
nagyobb a felelősségünk, mint korábban volt! Ezt a szentmisét a magyar Egyházért szeretném 
felajánlani. Imádkozzunk a magyar kereszténység jövőjéért! A jelene olyan, amilyen. A 

jövője viszont a mi kezünkben van! Olyan lesz a jövője, amilyen a mi kereszténységünk! 
Elgondolkodhatunk ezen!  

 

Kérjük Isten irgalmát, erősítő kegyelmét! 

Álljunk Isten elé és kérjük, hogy szeressen bennünket! 

 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! 
Szent Péter és Szent Pál apostolok közös ünnepén, ha a meghívásukra, a mindvégig való 
kitartásukra gondolunk, akkor valóban igaz ez a megállapítás, hogy  
 

Jézus szeretete ennek az ünnepnek a tartama! 

 

A kérdés az, hogy a harmadik évezred elején van-e még üzenete ennek a jézusi szeretetnek itt 
Európában? Hívó szó-e ma is Jézus szeretete, amikor egyre kevesebben ünnepelünk nemcsak 
itt, hanem Európa összes országában. Egyesek azt mondják, hogy a kereszténység elhagyta 
Európát. Ez tévedés! Európa hagyta el a kereszténységet! A kereszténységnek itt mintha nem 
lenne szava.  

 



  2014. 06. 29. 

  A 37 

2

 

Brüsszeli képviselő és a keresztény értékrend 

Nem tudok szabadulni attól a benyomástól, amit a magyar televízióban láttam, hallottam. 
Valaki, aki minket fog képviselni Európában, arról beszélt, hogy a kereszténységnek, az 
Egyháznak tudomásul kell venni, hogy az európai ember gondolkodása nem a kereszténység 
értékrendje szerinti. Sajátos kijelentés! Joga van mindenkinek azt mondani, ami neki tetszik. 
Csak nem folytatta, mert arról kellett volna beszélni, hogy mik azok az értékek, amik 

meghatározzák az európai ember gondolkodását? Merre megy az európai ember? Erről nem 
beszélt!  
 

Mindenek ellenére ma is a kereszténység értékrendje határozza meg az emberek 
gondolkodását, akár hívők vagy nem hívők, vallásosak vagy nem vallásosak. Arról beszélnek, 
hogy milyen fontos a szabadság, az ember szabadságélmény nélkül nem tud élni! Milyen 
fontos a közösség, az emberek egymással való összetartozása! Milyen fontos a szolidaritás! 

Ezek keresztény értékek!  

 

Európa, a világ a kereszténységtől kapta ezeket az értékeket! 

 

Ez a képviselő arra gondolhat, hogy támadásba kell lendülni a kereszténységgel szemben, 
ahogy hallottuk az első keresztényüldözés már Jeruzsálemben elkezdődött. Ez folytatódik a 
mai napig. Ma a legdurvább keresztényüldözés folyik a világban! Ez így van! Kezdődött 
Egyiptomban, Irakban, folytatódik Szíriában. Ma már két egész kilenctized millió ember 
menekült el Szíriából, ebből közel kétmillió a keresztény. Elsősorban a keresztényeket 
üldözik el onnan is. Zavarótényezők a maguk „értékrendjével”. 
 

Ez a képviselő a keresztények érdekeit nem képviseli? 

 

Nekünk nincsenek érdekeink? Minket nem kell képviselni senkinek? Jó! Marad az Isten! 
Fájdalmasan tapasztaljuk, hogy milyen megnyilatkozások hangzanak el. Európa istentelen 
lett, a pogányság felé halad. Persze, a kereszténység nem függvénye Brüsszelnek! Komolyan 
számba veszik-e azt, hogy Európának keresztény gyökerei vannak? Ezt félretolták, mintha ez 
nem is lenne igaz! Európában individualista, egoista, - bárki, bármit mond, - életellenes és 
emberellenes szemlélet hatalmasodik el! Kevés vigasz nekünk, akik itt élünk, hogy a 
kereszténység nem azonos Európával. A világ gondolkodását az európai kereszténység 
határozta meg, indította el a kulturális, sőt technikai fejlődés előrejutásában! 
 

A kereszténység sokkal hatalmasabb Európánál! 

 

Péter és Pál apostolok elhívása! 

Ma ünnepeljük Pétert, aki a szikla, Pált, aki a nemzetek apostola! Mindkettőjüket Isten hívta 
ell. Péter azt a gyönyörű vallomást tette, amit az előbb hallottunk az evangéliumból. Péter 
korábban elég gyenge embernek mutatkozott, krisztustagadónak, gyávának. Istennek volt 
valami titka Péterrel kapcsolatosan!  
 

 „Te Péter vagy, erre a sziklára építem Egyházamat 
és a pokol kapu sem vesznek erőt rajta!” 

 

Pál kegyetlen módon üldözi a keresztényeket, őt szintén elhívja az Isten! Az üldözőből, 
Saulból Pál lesz, a nemzetek apostola! Krisztus meg is jövendöli, hogy nagyon sokat kell 
majd e miatt szenvednie! Szenvedett is! Mindkettő vértanú lett. Mindegyiket kivégezték. 
Istennek volt valami titka Pállal kapcsolatban is.  
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Isten előbb szeretett minket! 

Akkor jutunk az élet területére, ha azon gondolkodunk, hogy ennek az ünnepnek tartama a 
jézusi szeretet! Péter és Pál fölismerték minden gyarlóságuk, gyengeségük ellenére, hogy 

 

Jézus szeretete Isten szeretetét mintázza!  
Istenről ez a legfontosabb, amit nekünk tudni kell!  
Milyen más lenne a világ,  
ha ezt az emberek végiggondolnák  
legalább egyszer az életükben, hogy  

 

az Isten előbb szeretett!  
Ez döntő! 

 

Annyit beszélünk a szeretetről.  
Az ember szeretete válaszszeretet!  
Szeretni csak az tud, aki értékeli azt, 
hogy az Isten előbb szeretett!  
Ezt fölismeri, ajándéknak fogja föl az életet  
és válaszol az Istennek!  

 

A mindennapi életünkben is a szeretet azt jelenti, hogy valakinek válaszolunk. Nekem is 
válaszolhatnak, én is válaszolhatok, tehát a kezdeményezés is, az előbb szeretett is 

mindegyikünkben meg lehet egymás iránt. A szeretet akkor bontakozik ki, amikor ezt valaki 
fölismeri, értékeli és erre válaszol! Péter nagysága az, hogy ő felismerte és válaszolt! Az a 
vallomás, amit ma hallottunk, ezt erősíti meg! „Te vagy Krisztus, az élő Isten Fia! Kihez 
menjünk? Az élet igazsága Nálad van!” Te hoztad el nekünk Isten jóindulatát, Isten 
szeretetét! Erre válaszolni kell!  

 

Mennyi jóindulatú ember lenne a földön, ha Istennek erre az előlegező szeretetére 
válaszolnának! Nem beképzelten, gőgösen úgy gondolkodnánk: Isten? Pál, aki elhozta 

nekünk az evangéliumot Ázsiából Európába, a legnagyobb szolgálatot tette! Európa akkor 
emelkedik! Kevésszer gondolunk arra, hogy - ahol most akkora bajok vannak, amikről 
hallunk, - mi európaiak talán hosszú időkön keresztül le is néztük Elő-Ázsiát, Kis-Ázsiát. A 
kereszténység ott születik! Az az értékrend, ami Európát Európává tette, onnan jött! Milyen 
izgalmas lenne az életünk, ha ilyen értékelő módon fordulnánk a keresztény igazságokhoz! 

 

Isten előbb szeretett!  
Péter válaszolt rá! Pál válaszolt rá! 

 

Isten szeretetének másik jellemzője: mindenek ellenére szeret! 
Isten nem valamiért szeret bennünket! Nem azt nézi, hogy ki milyen! Önmaga miatt szeret 
bennünket!  
 

Isten hisz abban, hogy ha az ember válaszol,  
ha értékeli ezt a nagylelkű gesztust,  
akkor az ember meg fog változni!  
Nem lesz szent, gyarló, esendő ember mindegyikünk,  
de egyre több olyan válasza lesz,  
ami őt is más emberré teszi! 
Az ember új életet tud élni! 
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A mai ünnep központi gondolatai 
Azért ünnepeljük Pétert és Pált, mert figyelmeztetnek bennünket! Tanítanak életük példájával, 
életük odaadó áldozatával! Szeretném, ha elgondolkodnánk ezen!  
 

Isten éppúgy szeret minket, mint Pétert, meg Pált!  
Mi is tudunk válaszolni az Istennek, ha akarunk!  
A válaszunk általában azért nem születik meg,  
mert nagyképűek, beképzeltek vagyunk!  
Azt hisszük, hogy nekünk nincs ilyenre szükségünk!  
Aztán nézzük meg, hogy milyenek leszünk,  
beképzelt, istentelen emberek!  

 

Isten segítsen bennünket, hogy tudjunk hinni Isten szeretetének erejében! 

Tudjuk komolyan venni, hogy nekünk erre válaszolni illik! 

Az életünket jelenti, ha erre képesek vagyunk! 

 

Higgyünk abban, hogy az Egyházat ez a szeretet tartja fönn! Lehet, hogy Európa lekívánkozik 
Isten tenyeréről. Mások viszont kívánkoznak az Isten tenyerébe! A történelem ilyen. A 2000 
évvel ezelőtti kezdetekre gondolva, mekkora változások történtek ott! Mi gazdagodtunk, ők 
mintha elszegényedtek volna. 
 

Isten adjon nekünk erőt, adjon bátorítást! 

 

Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 
Ezt az imát Jézus tanította nekünk! Nélküle és az apostolok nélkül ez az ima sem lelhetett 
volna otthonra az ajkunkon! Micsoda igazságok fejeződnek ki benne!  
Most gondoljunk Gellért Testvérre, akinek tegnap ünnepeltük a születésnapját! Együtt 
imádkoztunk, köszöntöttük őt! Ma is hallottunk arról az igazságról, hogy  

 

Isten hív bennünket, hogy egymás szolgálatát vállaljuk! 

 

Európában fájdalmasan tapasztaljuk, hogy az emberek alig akarnak elindulni a másik 
szolgálatára, legfeljebb olyan úton, ahol ők nagyon meggazdagodnak. Amikor bajban vannak, 
akkor várják, hogy istenhívő emberek ápolják őket. Aki bekerül a kórházba, mindenki azt 

kérdezi, vannak apácák, szerzetesek.  
 

Ugyanakkor, amikor el akar indulni egy fiatalember, akkor legtöbb esetben magukat 
kereszténynek tartó családok, szülők nem engedik őket. Hogy képzeli, ilyen úton elindulni, 
keresztényként Isten szolgálatára, emberek szolgálatára? Nagy baj ez egész Európában, 
nincsenek emberek, akik az életüket odaszánják az emberek szolgálatára ezekben a 
legnehezebb helyzetekben: betegségben, szegénységben, nyomorúságban.  
 

Ezt a szolgálatot istenhit nélkül alig lehet végezni! 

Gellért köszönjük! 

 


